
توسط پلیس اماکن ناجا صورت گرفت

پلمبتعدادیازکافهها
درتهران

شهروند| هفته ای که گذشت برای کافه نشینهای 
تهرانی، هفته خوبی نبود؛ تعداد زیادی از آنها در هفته 
گذشته، بنا به عادتشان به کافه همیشگی شان رفتند 
اما در آن را بسته دیدند و پلمب. آنطور که صاحبان 
چند کافه به »شهروند« می گویند در هفته گذشته 
26 کافه در تهران پلمب شده است. آنها می گویند 
این بی سابقه ترین موج پلمب کافه ها در تهران است. 
محمد، صاحب یک کاف��ه در خیابان کریمخان به 
»شهروند« می گوید ش��نبه هفته گذشته ماموران 
پلیس اماکن به کافه تحت مدیریت او مراجعه کرده و 
گفته اند که به دلیل »رعایت نکردن بعضی شئونات« 
کافه آنها پلمب می ش��ود: »کافه ما یک سال و دو ماه 
است که افتتاح ش��ده و تا به حال هیچ تذکری به ما 
داده نشده بود اما شنبه هفته گذشته از پلیس اماکن 
فاتب مرکزی به کافه ما آمدند و گفتند که کافه مان 
پلمب می شود.« مناس��ب نبودن حجاب مشتریان 
کافه و کشیدن س��یگار از دیگر موضوعاتی بوده که 
ماموران پلی��س اماکن به صاحبان ای��ن کافه برای 
پلمب آن اعلام کرده اند. البته این بار موضوع دیگری 
هم در می��ان بوده؛ »وجود نداش��تن دید انتظامی.« 
دلیلی که به گفته صاحبان چند کافه پلمب ش��ده 
تا به ح��ال ماموران پلیس اماکن در تذکرهایش��ان 
به آن اش��اره ای نداش��ته اند و حالا به عنوان یکی از 
دلایل مجاز نبودن ادامه فعالیت کافه ها به آن اشاره 
شده است. این نخستین بار نیست که پلمب کافه ها 
و حتی قهوه خانه ها در تهران خبرساز می شود ولی 
این بار به نظر می رس��د کافه هایی در تهران پلمب 
شده اند که جزو معروفترین و پرمشتری ترین کافه ها 
در تهران بوده ان��د. کافه های »گندم، م��ون، لورکا، 
کیوسک، آوانسن، هیچ و ...« جزو این کافه ها بوده اند. 

صاحب یکی دیگر از کافه هایی که حدود 7 س��ال 
است افتتاح وهفته گذشته پلمب ش��ده دراین باره 
به »ش��هروند« می گوید: »سه ش��نبه هفته گذشته 
مام��وران پلیس اماکن حک��م پلم��ب کافه مان را 
آوردن��د. هرچند قبلا ه��م ما تذکرات��ی را از پلیس 
اماکن گرفته بودیم اما ای��ن بار گفتند که باید کافه 
پلمب شود. من شخصا آمار 26 کافه را از همکارانم 
شنیده ام که پلمب ش��ده اند.« او هم رعایت نکردن 
حجاب، کشیدن سیگار و کنار هم نشستن دختران و 
پسران را از دلایل پلمب کافه تحت مدیریتش اعلام 
می کند. پلمب گس��ترده کافه های تهران درحالی 
اتفاق می افتد که همی��ن دوماه پیش، پلمب بیش 
از 10 کافه و قهوه خانه در لواس��ان هم خبرساز شد. 
قبل از آن و در خرداد گذشته بود که پخش مسابقات 
جام جهانی در بعضی کافه ه��ا هم محل بحث های 
زیادی ش��د. آن زم��ان اس��کندر آزم��وده، رئیس 
اتحادیه کافی ش��اپ داران ته��ران دراین باره گفت:  
»به اعضایمان گفته ای��م که هنگام پخش بازی های 
جام جهانی تلویزیون را روشن نکرده یا شبکه ای به 
جز شبکه ای که بناست بازی ها را پخش کند انتخاب 
کنند. بنابراین اگ��ر اقداماتی نظیر ش��رط  بندی یا 
حوادث دیگری که از پخش فوتبال در این مکان ها 
ناشی می شود رخ بدهد ما از نیروی انتظامی کمک 
خواهیم گرفت.« رئیس اتحادیه کافی ش��اپ داران 
تهران گفت که اگر مش��کلی پی��ش بیاید احتمال 
لغو پروانه فعالیت اعضای متخلف نیز وجود دارد. او 
با بیان این که کافی شاپ ها نباید از ساعت 12 شب 
به بعد فعالیتی داشته باشند گفت:  »به تمامی اعضا 
از طریق ارسال پیامک این موضوع را اطلاع داده ایم 
و با برخی دیگر به شکل حضوری و تلفنی صحبت 
کرده ایم تا مشکلی پیش نیاید اما از آنان تقاضا داریم 
که این بحث را مدیریت کنند.« بعد از آن هم هلالی 
رئیس پلی��س اماکن »ناج��ا« گفت ک��ه »تاکنون 
موضوع پخ��ش فوتبال از کافی ش��اپ ها در نیروی 
انتظامی مطرح نشده و مجوزی برای دیدن فوتبال 
در مکان های یادشده از سوی اداره اماکن ناجا صادر 

نشده است.« 

فرهادی:تولیدعلم
درکشوربایدبهتولیدثروتمنجرشود

  وزیر بهداشت: فرهادی در هر کجا بعد از انقلاب که به وی نیاز بود واقعا فداکاری کرد

www.shahrvand-newspaper.ir  433 17شنبه 1 آذر 1393 | سال دوم | شماره

شهروند| در نخس��تین روزِ هفته ای که برای وزارت 
علوم سرنوشت ساز اس��ت همچنان واکنش ها نسبت به 
معرفی محم��د فرهادی به عنوان وزی��ر علوم، تحقیقات 
و فن��اوری ادام��ه دارد. پیش بینی ه��ا درب��اره روز رأی 
اعتماد در اغلب محافل آموزشی و سیاسی این است که 
فرهادی وزیر خواهد شد. این حرف ها همه درحالی است 
که او در توضیح برنامه هایش گفته ب��ه کارآفرینی برای 
دانش آموختگان و توجه به معیشت استادان دانشگاه   ها 
در کنار تجاری سازی و کیفی سازی دانشگاه ها از اولویت 

برنامه هایش در این وزارتخانه خواهد بود. 
س��ه روز پس از این که خبر معرف��ی فرهادی به عنوان 
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری منتش��ر شد، بازتاب  های 
این اتفاق در رسانه  ها به ویژه رسانه هایی که پیشتر عمدتا 
منتقد کاندیداهای پیش��ین وزارت بودند نشان می دهد 
پنجمین گزینه دولت برای وزارت علوم انتخابی بوده که 
در کانون نقد این رسانه ها قرار نگرفته و حتی در تعدادی 
از این س��ایت ها تحلیل ها و نظرهای��ی در موافقت با این 
انتخاب منتشر شده است. اگرچه بعضی رسانه های تندرو 
اصولگرایان همچنان تلاش می کنند که پنجمین وزیر 
پیشنهادی دولت هم در مجلس رأی نیاورد اما خبرهایی 
که به گوش می رس��د گویای آن است که خیلی ها اصولا 
وزیر شدن فرهادی را از همین الان نهایی شده می دانند. 
از س��وی دیگر و جدا از فضای سیاس��ی و مجلس��ی که 
به نظر می رس��د اکثریتش ب��ا وزارتِ فره��ادی همراه و 
همسوس��ت، دانش��گاهیان هم از برنامه هایی ک��ه او در 
 ارتباط با آموزش عالی ارایه داده، استقبال کرده اند. دیروز

 حسن قاضی زاده هاشمی، وزیر بهداشت هم در سخنانی 
از معرف��ی فرهادی به عنوان وزیر اس��تقبال کرد و گفت: 
»فرهادی در ه��ر کجا بعد از انق��لاب که نیاز ب��ود واقعاً 
فداکاری کرد. زیرا به دور از هر شائبه سیاسی کار می کند. 
آقای دکتر فرهادی انس��ان ش��ریفی هس��تند، از دوره 
دانشجویی ایشان را می شناس��م و با هم در یک دانشگاه 
بودیم و در یک بیمارس��تان کار می کردی��م. اول انقلاب 
وی آمد و با ش��ورای انقلاب فرهنگی همکاری می کرد، 
خدمات زیادی هم انجام دادند و مدت ها هم تا زمانی که 
دو وزارتخانه )بهداشت و علوم( از هم جدا نشده بودند در 
دبیرخانه شورای آموزش تخصصی پزشکی کشور بودند، 

بعد هم وزیر علوم و هم وزیر بهداشت شدند.« 
او ادامه داد: »در این دوره هم اطلاع دارم که چقدر اصرار 
شد تا وی قبول کند تا مسئولیت جمعیت هلال احمر را 
برعهده بگیرند، درحالی که گرفتاری های فردی و شخصی 
داشتند. هم اکنون نیز با توجه به شرایطی که پیش آمده 
است به نظر می رس��د حتما به خاطر انقلاب و کمک به 

کشور قبول کردند.« 
فرهادی که این روزها در کانون توجه رسانه هاس��ت، 
دیروز در مصاحبه ای تفصیلی درب��اره برنامه هایی که در 
صورت کس��ب رأی اعتماد از مجلس برای آموزش عالی 
دارد، توضیخ داد. او به »ایس��نا« گفت��ه که »فعالیت های 

علمی و پژوهشی در دانش��گاه ها باید به بهبود وضعیت 
زندگی مردم منتج ش��ود  .« به گفته فره��ادی: »تحرک و 
توسعه، نیاز جامعه است که این نیاز با توجه به نیروهای 
انسانی متخصص و تحقیقات نتیجه بخش، محقق خواهد 
شد. تولید علم در کشور باید به تولید ثروت منجر شود. « به 
گفته او تأکیدات مقام معظم رهبری در ابلاغ سیاست های 
کلی »علم و فناوری« کش��ور ازجمله ارتقای علمی ایران 
چراغ راهی است که به تأس��ی از آنها می توان بسیاری از 
دغدغه های ایشان و مشکلات فعلی آموزش عالی کشور 
را مرتفع کرد.فرهادی، همکاری و تعامل با معاونت علمی 
ریاس��ت جمهوری ، بنیاد ملی نخبگان ، وزارت بهداشت، 
درم��ان و آموزش پزش��کی و س��ایر مراجع��ی را که در 
توسعه علمی نقش دارند از دیگر ضرورت های مورد نیاز 
وزارت علوم عنوان کرد و افزود: توجه به »توسعه فناوری 
فرهنگی« و »ایجاد اش��تغال« از طری��ق پارک ها و مراکز 
رش��د مرتبط با »رشته های علوم انس��انی« از برنامه های 

مهمی است که در دستورکار قرار خواهم داد.
دانشگاه ها به آرامش و پویایی نیاز دارند

فرهادی درباره علل پذیرش پیشنهاد رئیس جمهوری 
برای معرفی به عنوان وزیر پیش��نهادی علوم هم گفت: 
دراین باره به دکتر روحانی هم عرض کردم که برنامه های 
منس��جم و راهبردی در هلال احمر درح��ال اجرا بوده و 
در نیمه راه اج��رای این برنامه ها و تحق��ق اهداف جامع 
خود برای این دس��تگاه مردم نه��اد داوطلبانه، که موفق 
و تأثیرگذار در عرصه بین المللی اس��ت ، ق��رار دارم؛ اما با 
توجه به تعیین تکلیف رئیس جمهوری و اش��تراک نظر 
بر این موضوع که هم اکنون فضای دانش��گاهی کش��ور 
نیاز به آرامش و پویایی دارد،  پیش��نهاد معرفی به عنوان 
وزیرعلوم را پذیرفت��م و البته آقای روحان��ی هم بر ادامه 

اجرای برنامه های��ی که برای هلال احم��ر مدنظر داریم، 
تأکید کردند. به گفته فرهادی وزارت علوم باید با تعامل 
مستمر، مفید و  دوطرفه با نمایندگان مردم در زمینه ایجاد 
بسترهای لازم برای توسعه علمی کشور حرکت کند. او 
ابراز امیدواری کرد که با تعامل سازنده و بهره گیری از همه 
ظرفیت های موجود بتواند برای کیفی سازی فضای علمی 
کشور و همکاری مستمر و موثر با دولت، مجلس، نخبگان 
و همه صاحب نظران ، این رس��الت خطیر را به سرمنزل 
مقصود برس��اند. فرهادی به لزوم تعامل س��ازنده با سایر 
نهادها و دس��تگاه ها ازجمله مجلس شورای اسلامی هم 
اشاره کرد و گفت: »همه ارکان کشور موظف به همکاری 
با این نهاد هس��تند و معتقدم وزارت علوم باید با تعامل 
مستمر، مفید و  دوطرفه با نمایندگان مردم در زمینه ایجاد 

بسترهای لازم برای توسعه علمی کشور حرکت کند.«
با سیاست زدگی در دانشگاه ها مخالفم

وزیر پیش��نهادی علوم در ادام��ه حرف هایش گفت: 
»استفاده از ظرفیت های همه جانبه مجلس و بهره مندی 
از نظرات کارشناسی نمایندگان برای تصویب برنامه های 
استراتژیک ، افزایش سهم بودجه های تحقیقاتی مطابق 
قانون برنام��ه و به منظور توس��عه فناوری ه��ای نوین، 
بیوتکنولوژی، نانوتکنولوژی،  آی تی و... به منظور افزایش 
سهم کشور در بازار جهانی فناوری های نوین، مورد توجه 
خواهد بود.« او با تأکید بر ضرورت ایجاد فضاهای علمی، 
تحقیقاتی و فضاهای بانشاط در دانشگاه های کشور ، افزود: 
»با هرگونه سیاست زدگی در فضاهای دانشگاهی به شدت 
مخالفم، اما درعین حال همان طور که مقام معظم رهبری 
هم بارها تأکید داش��ته اند ، معتقدم که باید کرسی های 
آزاداندیشی، نقد و نظریه پردازی در دانشگاه ها و فضاهای 

علمی کشور و در چارچوب قانون گسترش یابد.«

 برخورد  عوامانه
 در انتخاب وزیر علوم برازنده نیست

دیروز عباس شاکری، رئیس دانشکده اقتصاد دانشگاه 
علامه طباطبایی، هم از حضور فره��ادی در وزارت علوم 
حمایت کرد و از مجلس خواس��ت که با او در جلسه رأی 
اعتماد همراهی کنند. او گفت: »زیبنده است در رابطه با 

انتخاب وزیر علوم غیرعوامانه تر برخورد شود.«
او فرهادی را گزینه ای مناسب برای تصدی وزارت علوم 
دانس��ت و افزود: »ایشان به لحاظ مدیریتی و نیز به لحاظ 
دانش حرفه ای و تخصصی خود از چهره های برجس��ته 
کشور به شمار می آیند.« رئیس دانشکده اقتصاد دانشگاه 
علامه طباطبایی با اشاره به ابراز نگرانی یکی از نمایندگان 
مجلس در رابطه با راه اندازی موج پیامکی علیه فرهادی 
گزینه پیش��نهادی وزارت علوم، گف��ت: »این هم یکی از 
نوآوری های جدید آقایان اس��ت، اما بهتر است که آقایان 
از اینگونه اقدامات خودداری کنند و چنانچه اظهارنظری 
دارن��د آن را به صورت ش��فاف و علنی بی��ان کنند. من 
به عنوان یک فرد دانشگاهی به کسانی که اقدام به چنین 
اعمالی می کنند، توصیه می کنم مقداری غیرعوامانه تر 

نسبت به این موضوع برخورد کنند.« 
دانشجویان منتظر بازگشت ثبات هستند

در ادام��ه واکنش ها به معرفی فره��ادی به عنوان وزیر 
علوم، فعالان دانشجویی هم نسبت به این تصمیم دولت 
واکنش نش��ان داده اند. ازجمله آنها محمد رهبری، عضو 
انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران که گفته است: 
»جامعه دانشگاهی در یک س��ال و اندی گذشته به علت 
نبودن وزیر دچار تزلزل شد. دانشجویان منتظر هستند تا 

با انتخاب وزیر علوم ثبات به فضای دانشگاهی بازگردد.«
فرهادی، متعهد و اخلاق گراست

سیدحمید جمال الدینی، عضو شورای نخبگان درباره 
معرفی محمد فرهادی به عنوان پنجمین گزینه تصدی 
وزارت علوم گفت: س��ابقه فرهادی در حوزه علم پزشکی 
و فناوری و همچنین ارایه برنامه برای اجرای سیاست های 
ابلاغی حوزه علم و فناوری می تواند به رشد هرچه بیشتر 
این حوزه در کشور کمک کند. وی با اشاره به فعالیت های 
فرهادی در حوزه علوم پزش��کی و سایر حوزه های علم و 
فناوری افزود: کاشت حلزون شنوایی یکی از فعالیت های 
علمی و خدمات س��لامت، حمای��ت از طرح های کلان 
پژوهشی در صندوق حمایت از پژوهش��گران و فناوران 
کشور وابسته به نهاد ریاس��ت جمهوری در زمان ریاست 
وی، ایفای نقش در توس��عه چند محص��ول دانش بنیان 
ازجمله آیمود و آن��ژی پارس بخش��ی از این فعالیت ها 
بوده اس��ت. جمال الدینی با اشاره به برنامه فرهادی برای 
وزارت علوم گفت: همان طور که در این برنامه آمده ارتقای 
چشمگیر شاخص های رشد علمی و توسعه فناوری کشور 
برای نزدیک شدن به هدف سند چشم انداز 1404 هدف 
اصلی برنامه است اما برای دس��تیابی به این جایگاه باید 

بازوهای قدرتمند علمی را در حوزه اجرایی به کار گرفت.

ش�هروند| » نمی توان گف��ت همه داروه��ای ایرانی 
قابل رقابت با خارجی هس��تند، خیلی بد است که مردم 
را به سمت اس��تفاده از دارویی هدایت کنیم که اثربخش 
نیست، داروی ارزان همیشه به معنی داروی خوب نیست، 
البته اخیرا مواد اولی��ه دارویی بهتری وارد کرده ایم.« وزیر 
بهداشت این بار بر کیفیت داروهای داخلی تأکید می کند؛ 
موضوعی که به گفته او همیش��ه مورد سوال مردم است. 
حسن هاش��می در همایش  کشوری مسئولان انتظامی 
سازمان نظام پزشکی کشور این موضوع را مطرح می کند: 
»ارتقای کیفی داروهای ایرانی همیشه مورد سوال مردم 
بوده است. نمی توانیم بگوییم همه داروهای ایرانی قابل 
رقابت با خارجی هستند اما مواداولیه ای که وارد می کنیم 
بهتر اند. کاس��تی هایی داریم که باید اصلاح شود و نباید 
اجازه بدهیم مواداولیه ای که اثربخشی ندارد اما قیمت دارو 
را افزایش نمی دهد به کشور وارد شود.« او ادامه می دهد: 
»بس��یاری از داروهای خارجی کیفیت مناسب را ندارند، 
با این که برندهای پرفروشی هستند اما مواد اولیه شان در 
کشورهای اطراف ساخته می شود. درعین حال ما نسبت 
به تولیدات داخل باید حس��اس باش��یم و اگر آزمایشگاه 
نیاز به تش��خیص دارد آن را مجهز کنیم.« وزیر بهداشت 
بر این نظر اس��ت: »تولیدکنندگان داخل باید پایشان به 

بازار بین المللی وارد شود. این که می ترسند جای تعجب 
و تردید دارد. آنها می توانن��د در بازارهای منطقه حضور 
جدی داشته باش��ند. محدود ش��دن آنها در بازار داخلی 
هم به آنها و هم به مردم آس��یب می زند.« او همه اینها را 
می گوید و درعین حال تأکید می کن��د که در 6 ماهه اول 
امس��ال قیمت دارو افزایش نیافته. »همیشه داروی ارزان 
به معنی کمک به مردم نیست و خیلی بد است که بیماران 
را به مطب ها هدایت کنیم و دارویی را که اثربخش نیست 
به آنها بدهیم.« با این همه براساس اعلام او با اقداماتی که 
صورت گرفته، قیمت داروهای وارداتی حدود 25 درصد 
کاهش داشته است. وزیر بهداش��ت در ادامه از راه اندازی 
پورتال دارویی س��ازمان غذا و دارو در آینده نزدیک خبر 
می دهد: »از طریق این پورت��ال می توانیم واردات، توزیع، 
زمان تولید، انواع تقلبی ها و نظارت جدی را داشته باشیم.« 
او در کنار کیفیت داروها، از ش��رایط ح��وزه غذا رضایت 
چندانی ندارد: »در حوزه غذا مشکلات زیادی وجود دارد 

که در طول س��ال های گذشته مضاعف شده درحالی که 
س��ازوکاری که در اختیار ما ق��رار دادند از نظر تجهیزات 
و نیروی انس��انی متناس��ب با ماموریتی که درخواست 
دارند، نیس��ت.« به گفته او، بی توجهی به حوزه غذا، برای 
س��لامت مردم خطرناک اس��ت، باید با جلب حمایت از 
سیاس��ت مداران و ایجاد ساختار مناس��ب، وضع غذا را 
سروسامان داد. هاشمی در جای دیگری هم به کمبودها 
در حوزه س��لامت اشاره می کند: »تعداد تخت های ما کم 
است. پذیرش در بیمارستان ها آن گونه که شایسته است 
صورت نمی گیرد و اوضاع اورژانس و آی س��ی یو چندان 
مطلوب نیست.« او در ادامه از پایین بودن درآمد پزشکان 
هم انتقاد کرد: »برای نمونه حقوق پزشک عمومی ماهیانه 
بین یک میلیون و 200 تا یک میلیون و 600 هزار تومان 

است.« 
 2490 شکایت پزشکی در 6 ماه

علیرضا زالی، رئیس سازمان نظام پزشکی کشور هم 

در این همایش صحبت هایی می کند. او از ثبت 2490 
 ش��کایت پزش��کی در نیمه اول امس��ال خبر می دهد:

 » از این تعداد حدود 2 ه��زار و 170 مورد در هیأت های 
بدوی ج��اری، 711 پرون��ده در هیأت های تجدیدنظر 
اس��تانی و 141 پرون��ده در هیأت های عال��ی به ثبت 

رسیده اند.«
در ادامه این همایش، علی ربیع��ی، وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی به 4 سیاس��ت مبارزه با فقر س��واد، فقر 
خوراکی، فقر امنیت غذایی و فقر آینده و مسکن در دولت 
اش��اره می کند: »دولت سیاس��ت های دفاعی خود را بر 
مبارزه با این 4فقر استوار کرده و در کمیسیون اجتماعی 
دولت نیز در مورد صدور آیین نامه یا لایحه در این زمینه 
بحث می شود.« او در توضیح بیشتر می گوید: »نباید هیچ 
کودک بازمانده از تحصیل یا فرد سالخورده بی سوادی 
در کشور داشته باشیم و برای کسانی که بیش از مقطع 
دبیرس��تان درس نخوانده اند نی��ز برنامه هایی خواهیم 
داشت.« براساس اعلام ربیعی، تا یک ماه آینده این طرح 
نهایی می ش��ود و در بحث فقر غذایی نیز با برنامه ریزی 
انجام ش��ده، 10 میلیون نفر تحت پوش��ش غذایی قرار 
گرفته اند. او تأکید می کند: »اگر درد و رنج مردم را کاهش 

دهیم در آن صورت موفق عمل کرده ایم.« 

گزارش روز

هوایتهران
همچناندرشرایط»ناسالم«

فارس|  »هوای تهران همچنان در شرایط ناسالم 
می ماند.« سخنگوی شرکت کنترل کیفیت هوای 
ش��هر تهران با اعلام ای��ن خبر گف��ت: »گروه های 
حساس از جمله کودکان، سالمندان، خانم های باردار 
و افرادی که بیماری تنفس��ی و قلبی دارند در منزل 
بمانند.« حشمت الله بس��طامی درباره شاخص های 
آلایندگی هوای شهر تهران ادامه داد: »شاخص های 
کیفیت هوا روی عدد 100 است و در شرایط ناسالم 
برای گروه های حساس جامعه هستیم.« به گفته او، 
پیش بینی سازمان هواشناسی در هفته آینده جوی 
پایدار هم��راه با وزش باد ملایم اس��ت و در روزهای 
ابتدایی هفته در همین ش��رایط پای��داری هوا قرار 
خواهیم داش��ت. بس��طامی افزود: »با توجه به آغاز 
هفته )ش��نبه( انتظار می رود شاخص های کیفیت 
هوا فراتر برود. پیش بینی شده در روزهای دوشنبه 
به بعد شاهد ناپایداری هوا و بارندگی ها در شهر تهران 

باشیم.«

خبر

روي خط خبر

800میلیونانسانگرسنهدردنیا
مهر|  بی��ش از 800 میلیون نفر با بحران ش��دید 
گرس��نگی در دنیا مواجه هس��تند و 170 کشور به 
اجرای سیاست ها و سرمایه گذاری هایی جهت تأمین 
امنیت غذایی افراد گرسنه و رفع سوء تغذیه در جهان 
متعهد شده اند. س��ازمان خواروبار و کشاورزی ملل 
متحد طی نشس��تی در رم پایتخت ایتالیا از وجود 
بیش از 800 میلیون انس��ان گرس��نه در دنیا خبر 
 داد و افزود یک دهم این افراد از گرس��نگی ش��دید

 رنج می برند.
قاره آسیا بیشترین این افراد را به خود اختصاص 
داده اس��ت و سوءتغذیه همه س��اله به مرگ بیش از 
3 میلیون کودک منجر می شود. همچنین گرسنگی 
و سوء تغدیه خطری است که س��لامت انسان را در 
سراسر جهان تهدید می کند و به شیوع بیماری های 
مهلک ایدز، مالاریا و س��ل منجر می شود. در همین 
ح��ال، بیش از 2.1 میلی��ارد نفر از م��ردم جهان که 
نزدی��ک به 30 درص��د جمعیت جهان را تش��کیل 

می دهد، اضافه وزن یا چاقی مفرط دارند.
جدیدترین تحقیقات نش��ان می ده��د که با این 
روند، تا  سال 2030 این مشکل نیمی از بزرگسالان 
را دربرخواه��د گرفت. براس��اس تحقیق��ی، چاقی 
مفرط ح��دود 5 درصد از مرگ ومیره��ا را در جهان 
به خود اختصاص داده است که به اندازه دخانیات یا 
درگیری های مسلحانه بر اقتصاد جهانی خسارت وارد 
می کند. در این تحقیق همچنین 74 توصیه ازجمله 
کاهش س��هم فس��ت فود در رژیم غذای��ی، معرفی 
غذاهای س��الم در مدارس و ضرورت تربیت والدین 
ارایه شده است. براس��اس این تحقیق چاقی مفرط 
هرس��اله 73 میلیارد و 800 میلی��ون دلار هزینه بر 
بخش های بهداشت عمومی و کاهش تولید اقتصادی 

وارد می کند.

یک وکیل دادگستری: 

یکسالحبسو6میلیونریال
جریمه،برایپزشکانیکهاسرار

بیماررافاشمیکنند
فارس| پزشکان، جراحان، ماماها که محرم اسرار 
بیمار هس��تند هرگاه در غیر از موارد قانونی اسرار 
مردم را افش��ا کنند به 3 ماه و یک روز تا یک س��ال 
حبس یا به یک میلیون و 500 هزار تا 6 میلیون ریال 

جزای نقدی محکوم می شوند.
فرهاد ش��هبازوار، وکی��ل دادگس��تری درباره 
فیلم برداری از بیماران در بیمارس��تان ها و انتشار 
ای��ن فیلم ها گف��ت: در س��ال های اخی��ر یکی از 
راه های کسب خبر و نش��ر اخبار برای آگاه کردن و 
اطلاع رسانی مردم علاوه بر روزنامه و خبرگزاری ها 
استفاده از شبکه های اجتماعی در فضای مجازی 
اس��ت که این امر هم می تواند فرصت و هم تهدید 

قلمداد شود.
ب��ه گفت��ه او در م��اده 648 از قان��ون مجازات 
اسلامی بیان شده اس��ت: »اطبا و جراحان و ماماها 
و داروفروشان و کلیه کسانی که به مناسبت شغل 
یا حرفه خود محرم اسرار می شوند هرگاه در غیر از 
موارد قانونی اسرار مردم را افشا کنند به 3 ماه و یک 
روز تا یک سال حبس یا به یک میلیون و 500 هزار 
تا 6 میلیون ریال جزای نقدی محکوم می ش��وند« 
که در این مورد باید بررس��ی کرد و دید که آیا این 
عمل توسط پزش��کان یا مستخدمین بیمارستان 
یا منس��وبین متوفی انجام پذیرفته است تا شاکی 
خصوصی در صورت صلاحدید مب��ادرت به طرح 

شکایت از وقوع چنین بزهی کند.
ش��هبازوار تصریح کرد: از س��وی دیگر مطابق با 
منشور حقوق بیمار که در  سال 91 از سوی معاونت 
سلامت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
ابلاغ ش��ده است و در ماده شش��م آن تصریح شده 
بیمار حق دارد جهت حفظ حریم ش��خصی خود 
از محرمانه بودن محتوای پرونده پزش��کی، نتایج 
معاین��ات و مش��اوره های بالینی ج��ز در مواردی 
که براس��اس وظایف قانونی از گ��روه معالج اعلام 
صورت می گیرد اطمینان حاصل کند و همچنین 
ماده 7 آن بیان می دارد بیمار ح��ق دارد از رازداری 
پزش��ک و دیگر اعضای تیم معالج خود برخوردار 
باشد. لذا حضور بالینی افرادی که مستقیماً بر روند 
 درمان شرکت ندارند موکول به کسب اجازه بیمار

 خواهد بود.

 در پی واکنش مسئولان وزارت بهداشت
 مبنی بر آلوده نبودن آب

حافظی:نیتراتآبتهران
بیشازحداستاندارداست

رئیس کمیس��یون س��لامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای شهر تهران با تأکید مجدد 
بر این که نیترات آب تهران بیش از حد استاندارد 
است، گفت: اس��ناد و مدارک این موضوع موجود 
اس��ت و آمادگی برگزاری نشس��ت با مسئولان 

مربوطه را دارم.
رحمت الله حافظی با اش��اره ب��ه واکنش های 
صورت گرفته از س��وی وزارت بهداش��ت و آبفای 
تهران اظهار داش��ت: پس از صحبت های بنده در 
جلسه علنی شورای شهر مبنی بر بالا بودن نیترات 
از حد اس��تاندارد، این واکنش ها آغاز شده و ادامه 
دارد. او با بیان این که تمامی اس��ناد و مستندات 
مبنی بر بالا بودن نیترات از حد اس��تاندارد در آب 
تهران موجود است، گفت: بنده این آمادگی را دارم 
تا با حضور رسانه ها و همچنین مسئولان مربوطه 
ازجمله پرورش، مدیرکل آبفای تهران و س��یاری 
معاون بهداش��ت وزیر بهداش��ت و درمان و سایر 

مسئولان مربوطه دلایل خود را مطرح کنم.
او اظهار امیدواری کرد این نشست هرچه زودتر 
مورد اس��تقبال مس��ئولان مربوطه قرار بگیرد و 

برگزار شود.

نصرالله جهانگرد روز سه شنبه در حاشیه برگزاری نشست سازمان 
هماهنگی شبکه اروپایی نشانی های اینترنتی در هتل پارسیان آزادی 
تهران و در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در راستای سامان دهی انتقال 
داده های ایرانی به داخل کشور شرکت هایی را که در این حوزه فعالیت 
می کنند  از نظر قانونی و از طریق امکانات فنی و تکنولوژیکی حمایت 

می کنیم.
رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران با بیان اینکه برنامه های سازمان 
برای انتقال میزبانی که در داخل کشور تا به حال اجرا شده است گفت: 
ترغیب و تشویق برای ورود داده های ایرانی به داخل کشور در اولویت 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات است و  در حال حاضر تنها امکاناتی 
فراهم ش��ده تاهزینه نگه��داری داده ها در ایران کمت��ر از خارج برای 

صاحبان محتوا تمام شود.
وی درباره نحوه حمایت از بخش خصوصی فعال در این حوزه گفت: 
تاکنون حمایت مالی از این شرکت ها نشده اما با ارزانتر شدن هاستینگ 
و ارزانتر شدن محیط انتقال و شبکه به مثابه این است که به آن ها کمک 

مالی کرده ایم.
معاون وزیر ارتباطات با اشاره به اینکه انتقال میزبانی به داخل کشور 
قیمت اینترنت کاهش می یابد گفت: با این اتفاق س��رعت دسترسی 

به اینترنت نیز افزایش می یابد چرا که محتوا در کشورهای دیگر و در 
کشورمان در مسیر کوتاه تری در دسترس کاربران است.

جهانگرد گفت: ما  در ایران برای محت��وا قوانینی داریم و نظارت 
قانونی روی آن اعمال می شود. هم نهاد قضایی، نهاد اجرایی و نهاد 
فرهنگی روی محتواهای موجود نظارت مس��تقیم دارند بنابراین 
آنچه تا به حال در این نهادها تصویب شده به صاحبان محتوا نیز قابل 

اجراست.
جهانگرد درباره توسعه دیتا سنترها گفت: نظارت ما روی کیفیت و 
امنیت دیتاسنترهاست تا جایی که موفق شده ایم انتقال میزبانی بخش 

قابل توجهی از محتوای مصرفی کشور را به داخل منتقل کنیم.

لزوم رعایت استاندارد در میزبانی وب 
 محمد علی یوسفی زاده مدیرعامل یکی از شرکت های ارایه دهنده 
میزبانی وب نیز در این باره گفت: انتقال میزبانی تکنیکی است که در 
کشور در حال رشد است و شرکت ها تا کنون هرکدام به لحاظ توانایی 
خود  تلاش کرده اند داده های ملی را به داخل کشور منتقل کنند که 
توزیع آن در کشور باعث افزایش سرعت و کیفیت دسترسی مردم به 

اینترنت شده است.

محمد علی یوسفی زاده گفت:  همزمان با وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات و سازمان های بالادستی بخش خصوصی نیز موفق شده در 

زمینه میزبانی و انتقال ترافیک به داخل کشور قدم مثبت بردارد.
وی گفت: دولت با رهبری و هدایت و تنظیم مقررات می تواند علاوه 
بر رفع برخی موانع بر س��ر راه انتقال میزبانی زمینه حمایت از بخش 
خصوصی را فراهم کرده و مانع از بروز مش��کلاتی شود که گریبانگیر 

شرکت هایی است که هاست آن ها خارج از مرزهاست.
یوسفی زاده با اشاره به اینکه اتفاقی که نیاز است بیفتد این است که 
شرکت های بخش خصوصی بیشتر با هم تعامل داشته باشند چراکه 
توپولوژی هایی از جمله ارتباط بین اپراتورها می تواند به رضایت مردم 

در دسترسی به دیتا و سرعت اینترنت کمک کند.
وی گفت: ما پ��روژه ای از 2 س��ال پیش آغاز کرده ای��م که طی آن 
محتواهای ایرانی میزبانی ش��ده در خارج از کشور را به داخل منتقل 
کنیم. بنابراین با فراهم کردن زیرساخت های ارتباطی استاندارد شامل 
فضای قرار گرفتن یک دیتاسنتر- سیس��تم اطفای حریق و سیستم 
امنیت فیزیکی و مجازی- پهنای باند و دیگ��ر موارد امکان میزبانی با 
کیفیت بالاتر را برای مهاجرت سرورها و س��ایت های ایرانی به داخل 

کشور فراهم کرده ایم.

وضعیت میزبانی وب در کشور

جهانگرد: اجرای ساماندهی میزبانی وب 
ویژه

توضیح وزیر بهداشت درباره ارتقای کیفیت داروهای داخلی 

بخش »غذا« مشکلات زیادی دارد
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